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Kontakt med Kredskontoret:  
Send en mail med dit 
spørgsmål eller ring til os.  
Får du fat i telefonsvaren må 
du meget gerne lægge en 
besked. 
Både og mail og telefonsvarer 
bliver tjekket flere gang om 
dagen. Vi vender tilbage til dig 
så hurtigt som muligt.  
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Vi er også på Facebook 

Ny struktur på skoleområdet 
 
Så er det lige før der kun er 4 skoler i Holbæk. 
Der er i øjeblikket en række møder på de fire skoler. Her mødes 
man i de nye skolers MED-udvalg for at drøfte og aftale hvad der 
skal ske, når otte gamle skoler bliver til fire. 
Jeg har deltaget i flere af MED-møderne og det er ikke den store 
harmonisering man lægger op til på nuværende tidspunkt. De 
fælles retningslinjer vil komme hen ad vejen. Der arbejdes dog 
med retningslinjer for nedsat tid og 6. ferieuge. 
 
Organiseringen af de 4 MED-udvalg på skoleområdet er på 
Hovedudvalgets dagsorden den 8/6 og forventes vedtaget der. 
Efterfølgende skal man ude på skolerne i gang med at lave 
forretningsorden, drøftelse størrelse mm i forhold det lokale MED-
udvalg for de fire skoler.  
  
Der sker ansættelser af pædagogiske ledere flere steder, så man er 
klar på det niveau til august. 

De otte skoledistrikter er snart fortid.  
Rygterne lyder, at navnene kunne 
blive Kildedamskolen, Skovvejens 
skole, Holbæk Bys Skoler og 
Katrinedalskolen. Vi får se om det 
ender med det og hvordan de nye 
logoer kommer til at se ud. 

Skolebestyrelserne bliver en udfordret størrelse  
På Kildedamskolen bliver det således forældre fra seks afdelinger, der skal sidde i skolebestyrelsen. 
Det er svært at se hvordan fremtiden bliver; måske bliver rekrutteringen til skolebestyrelserne 
sværere og måske bliver arbejdet mere politisk. Vi får at se.  
 
Evaluering  
Når der laves ændringer af denne størrelse, synes jeg, at man skylder at lave en evaluering efter et års 
tid. Giver strukturændringer større faglighed/kvalitet, blev undervisningen løftet, fik vi bedre ledelse, 
bedre forældresamarbejde? Dette skal vi helt sikkert have undersøgt.  
 
 

https://www.facebook.com/HolbaekLaererkreds


Økonomi 
 
Der er kommet et underskud i skolevæsenet i Holbæk. Beløbet er meget 
forskelligt fra skole til skole, men et underskud omkring 15 millioner er nævnt.  
 
Spørgsmålet til politikerne det trænger sig på, er om der i grund og bund gives 
penge nok til skoleområdet, med de krav og ønsker kommunen har til skolerne 
og med udgifterne til den nye skolereform.  
 
Der skal spares på alle skoler/matrikler i 2016, og reelt er der kun et område at 
hente pengene på, og det er desværre lønninger. 
 
Lærerne vil sandsynligvis komme til at mærke det som, at man skal undervise en 
time mere om ugen næste skoleår. 
  
Vi vil drøfte med lederne, hvad det ér lærerne, så skal gøre mindre på andre 
områder. Man han ikke hæve undervisningstimetallet uden at få anvisninger på 
hvor der er noget der skal skæres væk.  
 
Så store ‘her og nu’-besparelser må kunne mærkes, og vi må få politikerne i 
byrådet til at komme ind over og tage ansvar for serviceniveauet på 
skoleområdet.  
 
Omprioriteringsbidraget vil sandsynligvis også få indflydelse  
på normeringen. Kommunerne må kræve, at staten fjerner  
beslutningen om et omprioriteringsbidrag som er med til  
at presse økonomien med her og nu besparelser til følge.  

Linjefag 2020 
 
Forvaltningen er ved at lave en 
kursusplan, så alle lærere i 2020 har 
linjefagskompetence i det de 
underviser i. Processen er, at man først 
skal man spotte de lærere der skal af 
sted og derefter skal der foregå en 
differentiering, alt efter hvad den 
enkelte behøver. Det første fag man 
laver kurser i er matematik (2016-
2017). 
 

Fagteam 
 
Som en udløber af Mærsk-projektet vil 
der i det næste skoleår blive sat gang i 
fagteam. Man starter med engelsk 
begynderundervisning, og videre med 
dansk og matematik hen over de 
næste år.  
 

På Facebook/Holbæk Lærerkreds kan du finde de artikler der i sidste 
uge blev bragt i Nordvestnyt, om det pres skolerne er ude for.   



Planlægninsgrundlag  
 
Vi har valgt nogle områder fra planlægningsgrundlaget at sætte særligt fokus på.  
 
Det drejer sig blandt andet om årsopgørelsen for 15/16. Det er aftalt, at den skal ligge færdig 
den 1. september 2016. 
 
Opgaveoversigterne skal gøres bedre. Det skal fremgå tydeligere hvilke opgaver man har, 
ligesom opgaveoversigten skal være tilgængelig og let at komme til. Undervisning, andre 
opgaver, tjeneste efter klokken 17 skal fremgå af oversigten. Det må gerne ske ved en fælles 
kommunal model.  
 
Der skal afholdes drøftelser mellem lærer og leder, hvor opgaveoversigten er temaet. Hvor det 
giver mening skal der sættes tid på opgaverne. I de lokale MED-udvalg kan man drøfte 
retningslinjer for varsler fx i forhold til ændringer i forhold til opgaveoversigten.  
 
Forberedelsestiden skal være synlig og hvis den bruges til andet arbejde, skal lederen henvise 
til, hvor den så kan placeres. 
 
Der skal også sættes fokus på ”klasselæreropgaverne”. Hvad dækker den over, hvor meget tid 
tager sådan en opgave, og hvad er der så man ikke skal tage sig af?  
 
Vi arbejder på en aftale omkring den efteruddannelse der kommer i forbindelse med 2020-
planen, hvor lærerne skal have linjefagskompetencer i det de underviser i. 
 
Så har vi vores TR-, AMR- og prøve-aftaler, som vi også hele tiden er opmærksomme på.  
 
Vores 32-8-mødetid med ’fix og flex’ ser ud til at fungere og fortsætter som hidtil.  

Ny chef til Læring og 
Trivsel  
 
Velkommen til  
Jens Zachariasen.  
Så er den nye skolechef 
startet.  
 
Jeg har haft et par 
indledende møder med 
ham, som er forløbet fint. 
Han er dog først ved at 
lære kommunen og hans 
job at kende. Jeg byder 
ham varmt velkommen 
med et ønske om et godt 
samarbejde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Jens Zachariasen  

 
 
 



  
Ingen må stå alene! 

Jens Rohrberg, Formand 

Flygtninge og modtagerklasser 
 
Der er kommet en del flygtninge til Holbæk. 
Det presser modtagerklasserne voldsomt. 
For få år siden var der tre 
modtagelsesklasser, nu er der ni klasser på 
Isefjordskolen.  
 
Jeg har haft et møde med de involverede 
lærere og vi har henvendt os til udvalget for 
læring og trivsel om udfordringen. 
 
Samtidig er regeringen i gang med et 
lovforslag der giver kommunerne mulighed 
til at finde billigere løsninger, der i mange 
tilfælde allerede nu ender med et ringere 
tilbud.   
 
DLF har protesteret mod lovforslaget og 
opfordrer alle til at deltage i en underskrift-
indsamling på www.skoleforalle.nu inden 
den 3. juni, hvor det endeligt skal behandles 
i folketinget.  
  

Flygtninge – uddrag fra forrige nyhedsbrev 

 
”Antallet af elever i modtagerklasserne er steget med 
flere hundrede procent. Det presser både de 
menneskelige, pædagogiske og de økonomiske 
resurser.” 
 
”… lovforslag. Fra min stol ligner det mest et 
spareforslag, der giver kommunen mulighed for at 
finde løsninger uden kvalitet.” 
 
”Vi kan meget vel komme til at stå med en større 
regning om et par år. Det må ikke mislykkes. Jeg 
mener løsningen ligger i folkeskolen og i 
modtagerklasserne, med den kvalitet de står for.” 

http://www.skoleforalle.nu/

